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Protokół Nr XXXVI/14 

           z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 28 marca 2014 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Sesja trwała od godz.9.10 do godz.14.25. 
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, wzięło udział 13 radnych 
(nieobecni: radny Jarosław Szymański i radny Władysław Strózik), sołtysi oraz: 
- Pan Adam Równicki – Komendant Powiatowy Policji w Busku-Zdroju (w części  
obrad), 
- Pan Tomasz Rybus – Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego KPP        
w Busku – Zdroju (w części obrad), 
- Pan Stanisław Klimczak – wicestarosta buski (w części obrad), 
- Pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas – sekretarz gminy, 
- Pani Ilona Piwowarska – skarbnik gminy, 
- Pan Mariusz Grunt – prawnik, 
- Pani Bożena Wawszczyk – p.o. kierownika Referatu Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska (w części obrad). 
           Otwarcia XXXVI sesji dokonał pan Piotr Terlecki – przewodniczący rady. 
Kontynuując powitał wszystkich uczestników sesji, stwierdził kworum wystarczające 
do podejmowania prawomocnych uchwał, a następnie odczytał proponowany 
porządek obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2014-2035. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2014 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu rzeczowo-finansowego w zakresie 

realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej na rzecz najemców lokali mieszkalnych stanowiących 
własność Gminy Gnojno. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokali 
mieszkalnych stanowiących własność Gminy Gnojno. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu 
ustnego nieograniczonego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy 
Gnojno. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz 
Gminy Gnojno nieruchomości gruntowej. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Gnojno na rok 2014”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia rezolucji rybaków stawowych przeciwko 
planom wprowadzenia zakazu sprzedaży żywych ryb w naszym kraju. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w 
wyborach do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Gnojno do 
Lokalnej Grupy Działania funkcjonującej obecnie pod nazwą 
STOWARZYSZENIE „G5”. 

16. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
17. Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie sesji. 

            Przedłożony przez przewodniczącego porządek obrad został przyjęty 
jednogłośnie („za” głosowało 13 radnych). 
            Po głosowaniu minutą ciszy uczczono pamięć zmarłego niedawno sołtysa wsi 
Falki – Henryka Dorosa. 
            Następnie głos zabrał Komendant Powiatowy Policji w Busku-Zdroju – pan 
Adam Równicki.  Pan Komendant podziękował za zaproszenie na sesję i oznajmił, że 
współpraca Komendy Powiatowej z władzami gminy układa się bardzo dobrze.  
Kontynuując zapoznał zebranych z danymi statystycznymi dotyczącymi ilości 
zdarzeń, wypadków i przestępstw na terenie gminy Gnojno oraz na terenie powiatu 
buskiego. Podkreślił, że znacznie wzrosła liczba wypadków z udziałem pieszych, 
poruszających się po drogach w sposób niezgodny z przepisami i będących często pod 
wpływem alkoholu. W związku z tym zaapelował do zebranych, zarówno kierowców, 
jak i pieszych, o zachowanie  zdrowego rozsądku i szczególnej ostrożności na 
drogach. Dodał jeszcze, że do równie częstych zdarzeń należą kradzieże, rozboje i 
oszustwa na tzw. „wnuczka” i prosił o uczulanie na to głównie osoby starsze. Kończąc 
nadmienił, że  szybkie i skuteczne działania policji zależą w dużym stopniu od samych 
mieszkańców. 
Pytania, wnioski, uwagi, propozycje: 
- Radna Maria Woźniak – proszę (w miarę możliwości) o zwalnianie z obowiązków 
służbowych dzielnicowego Mariusza Więckowskiego, aby mógł uczestniczyć w 
posiedzeniach: GKRPA i Zespołu Interdyscyplinarnego. Z uwagi na specyfikę pracy 
tych organów – obecność policjanta jest niezbędna. 
- Pan Marian Okraj – sołtys Pożóg – wnoszę o zorganizowanie spotkań z 
mieszkańcami gminy i uświadomienie im, jak ważną rzeczą jest noszenie elementów 
odblaskowych. 
- Pan Mariusz Grunt – prawnik – zmiana ustawy o funduszu sołeckim daje możliwość 
realizacji wspólnych przedsięwzięć, w ramach których można na przykład zakupić 
elementy odblaskowe dla dzieci i połączyć ten fakt z akcją profilaktyczną. 
- Radny Krzysztof Musiał - w celu podniesienia bezpieczeństwa mieszkańców Gnojna 
prosimy o poparcie naszej inicjatywy w sprawie budowy chodnika po drugiej stronie 
drogi wojewódzkiej oraz dodatkowych przejść dla pieszych. 
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- Radny Tomasz Pasternak – proszę, aby funkcjonariusze z większą pobłażliwością 
traktowali rolników,  jadących w pole bez dokumentów.   
          Pan komendant odnosząc się do poruszonej kwestii stwierdził, że podczas 
spotkań zwraca uwagę, żeby policjanci odróżniali przestępcę drogowego od osoby, 
która zapomniała dokumentów. Kontynuując swoją wypowiedź zaakcentował, że nie 
zwalnia to rolników z konieczności posiadania prawa jazdy, czy ważnego 
ubezpieczenia OC, a tym bardziej tych rolników, którzy korzystają z dróg 
publicznych. 
Do wcześniej zgłoszonych propozycji i wniosków pan komendant odniósł się 
pozytywnie i zadeklarował ze swej strony wszelką pomoc. 
          W następnej kolejności głos zabrała pani wójt i serdecznie podziękowała panu 
komendantowi i panu naczelnikowi za przybycie na sesję. Potem zwróciła się do pana 
komendanta z prośbą o poparcie wniosku gminy skierowanego do PKP w sprawie 
zainstalowania lampy na przejeździe kolejowym w Raczycach. 
 
Do punktu 2-go. 
 
          Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
           Poprawkę do protokołu Nr XXXV/14 z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w 
dniu 31 stycznia 2014 roku wniósł radny Stanisław Wcisło. Pan radny oznajmił, że w 
punkcie 4. – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 
bankowego – brak jest odpowiedzi odnośnie wysokości planowanego zadłużenia 
gminy na koniec 2014 roku. 
Poniżej przytoczone zostało sprostowanie do treści protokołu, o którym mowa wyżej: 
„Radny Stanisław Wcisło zwrócił się z pytaniem, jakie jest aktualne zadłużenie gminy. 
Pani skarbnik odpowiadając stwierdziła, że zadłużenie gminy na koniec 2013 roku 
wynosiło 8.229.044,00 zł i zostało pomniejszone w dniu dzisiejszym o kwotę 4.000,00 
zł, stanowiącą ratę spłaty. Wobec tego aktualne zadłużenie wynosi 8.225.044,00 zł, co 
stanowi 49,58%. Rada ustaliła na 2014 rok rozchody (spłaty wcześniej zaciągniętych 
kredytów) w wysokości 50.000,00 zł. Ponadto planowane jest zaciągnięcie kolejnego 
kredytu na realizację zaplanowanych przedsięwzięć. Reasumując według zestawienia 
WPF zadłużenie gminy na koniec 2014 roku wyniesie 9.842.044,00 zł, co stanowi 
56,79% wskaźnika zadłużenia. Pani skarbnik kończąc dopowiedziała, że od 2014 roku 
jednostki samorządu terytorialnego obowiązuje system indywidualnych limitów 
zaciągania długu”. 
 
Do punktu 3-go. 
 
           Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
            Sprawozdanie o którym mowa wyżej, stanowiące załącznik do protokołu, 
odczytał pan Piotr Bębas – sekretarz gminy. 
Po przedłożeniu ww. materiałów przewodniczący obrad ogłosił 15-minutową przerwę 
w obradach. 
            Po przerwie radny Stanisław Wesołowski – przewodniczący komisji - odczytał 
protokół z posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Finansów, odbytego w dniu 25 
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marca 2014 roku, podczas którego dokonano analizy projektów uchwał będących 
przedmiotem obrad dzisiejszej sesji (protokół nr 22/14 – w załączeniu). 
 
Do punktu 4-go. 

 
            Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2014-2035. 
            Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie wraz z uzasadnieniem przedłożyła 
pani skarbnik. Stwierdziła m.in., że dokonano zmian w wykazie przedsięwzięć 
wieloletnich poprzez wprowadzenie kwoty 134 000,00 zł na przebudowę drogi 
gminnej w miejscowości Pożogi. 
Wobec braku pytań przewodniczący obrad poddał projekt uchwały, o którym mowa 
wyżej, pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XXXVI/242/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Do punktu 5-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2014 rok. 
            Przedmiotowy projekt uchwały odczytała pani Ilona Piwowarska – skarbnik 
gminy. Temat doprecyzowała radna Maria Woźniak – członek komisji Planowania, 
Budżetu i Finansów – i poinformowała o zmianach dokonanych w załącznikach Nr 3 i 
4. 
Dyskusja: 
- Radna Maria Woźniak – mówiąc kolokwialnie jestem oburzona przeznaczeniem 
kwoty 50 000 zł na remont Domu Rolnika w Skadli. Nie mam nic przeciwko 
remontowi jako takiemu, ale czy nie można było tego przedsięwzięcia wprowadzić 
jako zadanie inwestycyjne wieloletnie a prace remontowe odłożyć do przyszłego roku? 
Moim zdaniem jest dużo ważniejszych rzeczy do zrobienia na terenie gminy. Poza tym 
trzeba mieć plan odnośnie docelowego wykorzystania tego budynku. Trzeba się 
bowiem liczyć z tym, że koszty remontu to dopiero początek wydatków. 
-Wójt gminy – do Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich i Środowiska Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego został złożony wniosek 
aplikacyjny w ramach programu „Odnowa Wsi Świętokrzyskiej na 2014 r.” na 
realizację prac remontowych Klubu Rolnika w Skadli.  Maksymalna wysokość dotacji 
może wynosić 20 tys. zł. Koszt prac został określony na kwotę 40.404,28 zł. Gmina 
dołoży do remontu wewnątrz budynku najwyżej 10 tys. zł, natomiast kolejne 10 tys. zł 
będzie pochodzić z funduszu sołeckiego. 
- Radna Maria Woźniak – wobec tego skąd się wzięła kwota 50 tys. zł? 
- Skarbnik gminy – opracowany kosztorys dotyczy całej inwestycji. Żeby móc 
wyremontować budynek wewnątrz bez pozwolenia na budowę i złożyć wniosek o 
dofinansowanie, który otrzyma wyższą punktację, należało zadeklarować udział 
środków własnych. I stąd kwota 50 tys. zł. 
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- Radna Maria Woźniak – w tym roku będzie potrzebne 40 tys. zł, a w przyszłym roku 
może 100 tys. zł. Bo jeśli zaczniemy remont – musimy go skończyć.  
- Wójt gminy – w nowym okresie finansowania również będziemy aplikować o środki 
zewnętrzne na ten cel. 
- Przewodniczący obrad – na remont budynku zostanie przeznaczona część kwoty, 
stanowiąca wpływy z czynszu za dzierżawienie lokalu przez firmę Strabag. 
- Radna Maria Woźniak – szkoda, że zadanie nie zostało wyodrębnione jako zadanie 
inwestycyjne wieloletnie. Wówczas moglibyśmy kontrolować, ile pieniędzy 
wydatkowano na remont. 
- Skarbnik gminy – termomodernizacja, czyli zadanie, które wymaga pozwoleń na 
budowę, będzie wyodrębnione w załącznikach inwestycyjnych. 
- Radny Dominik Wójcik – nawiązując do wypowiedzi radnej Marii Woźniak chcę 
zaznaczyć, że na remonty obiektów w Gnojnie były przeznaczane o wiele większe 
pieniądze. Poza tym wyremontowany budynek będzie służył nie tylko nam, ale 
następnym  pokoleniom. 
- Radna Maria Woźniak – mnie chodzi o to, żeby mieć pomysł na docelowe 
wykorzystanie obiektu. 
- Radny Gustaw Treliński – ja też jestem zbulwersowany wypowiedziami niektórych 
radnych. Bo najlepiej się oszczędza na cudzym podwórku, byle nie u siebie. Dlatego 
uważam, że każdy lokal znajdujący się na terenie gminy, który niszczeje powinien być 
wyremontowany. I nieważne gdzie się znajduje. Wiadomym jest, że musimy ponieść 
pewne nakłady na remont i późniejsze utrzymanie, ale wszędzie mieszkają ludzie – 
mieszkańcy naszej gminy.  
- Radny Dominik Wójcik - pani radna też walczy o wyremontowanie drogi do 
kościoła. 
- Radna Maria Woźniak – a wy robicie wszystko, żeby mnie upokorzyć. 
- Wójt gminy – przykro mi, że pani myśli takimi kategoriami. Informuję panią, że na 
moje polecenie kierownik referatu opracował projekt na remont drogi do kościoła. 
- Przewodniczący obrad – drogę robimy dla mieszkańców, a nie dla pani. 
- Radna Maria Woźniak – przepraszam, ale przeczytałam protokół z posiedzenia 
komisji rolnictwa, w którym nie było ani słowa na temat remontu odcinka drogi, o 
który wnioskowałam. 
- Radny Krzysztof Musiał – nie roztrząsajmy pewnych spraw. To są nasze obiekty i 
trzeba je remontować. Należy się tylko cieszyć, że jest ktoś, kto o nie dba. 
- Wójt gminy – uważam, że trzeba mieszkańcom wyjść naprzeciw. 
- Prawnik – nie wolno zapominać, że obiekt, o który toczy się spór, stanowi mienie 
komunalne. I wójt ma określone obowiązki w zakresie zarządzania tym mieniem, do 
których należy m.in. zapobieganie jego degradacji. 
- Pani Maria Jabłońska – dziwię się niektórym radnym, że mają coś do zarzucenia pani 
wójt. Ja osobiście jestem dumna z tego, że mamy takiego gospodarza gminy, dzięki 
któremu gmina zmieniła nie do poznania i wygląda pięknie. Dlatego jeżeli nadarza się 
szansa wyremontowania kolejnego obiektu – trzeba ją wykorzystać. Wnioskuję 
ponadto o wykonanie nawierzchni asfaltowej na dwóch pozostałych odcinkach dróg, 
położonych w mojej miejscowości. 
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- Pan Marian Okraj – przysłuchując się niektórym wypowiedziom odnośnie obiektu w 
Skadli jestem tak samo zbulwersowany, jak moja poprzedniczka. Jest to obiekt gminy, 
na remont którego mieszkańcy przeznaczyli środki z funduszu sołeckiego. Dlaczego 
wobec tego gmina ma nie wyjść naprzeciw ich potrzebom i nie wyremontować tego 
obiektu? Myślę, że to jest zasadne. 
- Przewodniczący obrad – dobrze, że są takie miejsca, gdzie mieszkańcy mogą się 
spotkać.  Współczuję natomiast tym, gdzie takich miejsc nie ma. Może są bogatsze 
samorządy, który dysponują nawet 18 świetlicami, ale w nowym rozdaniu unijnym 
przewidziano środki na remonty istniejących obiektów. I należy z tego skorzystać. 
- Wójt gminy – poza tym Urząd Marszałkowski, opracowując Strategię Rozwoju 
Województwa Świętokrzyskiego do 2020 roku, zwracał się do samorządów z 
zapytaniem, co zamierzają robić na swoim terenie w dziedzinie inwestycji. 
Napisaliśmy, że zamierzamy inwestować w remonty szkół, remiz strażackich, dróg i w 
gospodarkę wodno-ściekową. 
- Radny Tomasz Pasternak – pani radna – proszę się nie obrażać na komisję rolnictwa 
za to, że czegoś nie napisała. Z pani wypowiedzi zrozumiałem, że są ważniejsze 
rzeczy do zrobienia, jak na przykład kanalizacja, natomiast remont w Skadli mógłby 
poczekać. Myślę, że trzeba inaczej na to spojrzeć. Dwa lata firma Strabag płaciła 
czynsz, będą pieniądze od pana marszałka i środki z funduszu sołeckiego. I za te 
pieniądze można zrobić remont, żeby budynek, który stoi w środku wsi, nie „straszył”. 
         W związku z brakiem dalszych pytań – przewodniczący obrad poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XXXVI/243/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 

protokołu. 

  
Do punktu 6-go. 
 
         Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu rzeczowo-finansowego w zakresie 
realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 rok. 
         Projekt rzeczonej uchwały wraz z uzasadnieniem omówiła pani Barbara 
Czarnecka – pełnomocnik wójta gminy ds. rozwiązywania problemów alkoholowych. 
Stwierdziła m.in., że po wprowadzeniu środków pozostałych z 2013 roku dokonano 
korekty planu rzeczowo-finansowego na 2014 rok. 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki glosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XXXVI/244/14 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 7-go. 
 
        Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego. 
        Wyjaśnień odnośnie wyżej wymienionej kwestii udzielił prawnik - pan Mariusz 
Grunt. Oznajmił m.in., że jest to pierwsza uchwała podejmowana w nowym systemie 
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prawnym. Znowelizowana ustawa o funduszu sołeckim, która weszła w życie 21 
lutego 2014 roku, zakłada że uchwała o wyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu 
będzie obowiązywać do momentu, aż rada nie zdecyduje, że takiego funduszu nie 
utworzy. Ponadto pan prawnik dodał że, jeżeli zajdzie taka potrzeba, zostanie 
zorganizowane spotkanie z sołtysami, podczas którego omówione będą najważniejsze 
zmiany wynikające z zapisów znowelizowanej ustawy. 
Dyskusja (pytania, sugestie, opinie): 
- Pan Marian Okraj – sołtys Pożóg – ustawa o funduszu sołeckim, której jestem 
realizatorem od samego początku, obowiązuje od 2009 roku. W nowej ustawie zaszły 
niewielkie zmiany i dobrze by było, aby Wysoka Rada, przed podjęciem ostatecznej 
decyzji, zapoznała się ze stanowiskiem sołtysów. Kontynuując swoją wypowiedź 
powiem tak. Fundusz sołecki – to są niewielkie pieniądze. Dlatego funduszem 
sołeckim trzeba umiejętnie zarządzać. Najlepiej by było, aby fundusz połączyć z 
pracami społecznymi mieszkańców na rzecz wsi. Jestem za tym, aby w budżecie 
gminy wyodrębnić środki, stanowiące fundusz sołecki. 
- Pani Helena Frankiewicz – sołtys Raczyc – podjęta uchwała będzie obowiązywać 
bezterminowo. Wobec tego, w jaki sposób sołtysi będą rozliczać zadania wykonywane 
w ramach funduszu? 
- Przewodniczący obrad – będą obowiązywać te same zasady rozliczania co 
poprzednio, czyli co roku. 
- Pan Henryk Kasza – fundusz sołecki jest jedyną rzeczą, na temat której możemy się 
wypowiedzieć. Bo tak nie wiemy nic - ani co się robi, ani gdzie, ani za ile. 
- Radny Tomasz Pasternak – wnioskuję wobec tego, aby każdy sołtys przed 
uchwaleniem budżetu otrzymał załącznik stanowiący roczny plan inwestycyjny.  
- Skarbnik gminy – wszystkie uchwały dotyczące budżetu są wywieszane na tablicy 
ogłoszeń. 
- Sekretarz Gminy – poza tym wszystkie materiały są publikowane na stronie 
podmiotowej Biuletynu Informacji Publicznej. 
- Radna Maria Woźniak – przepraszam za to, co powiem, ale gdybyście państwo 
sołtysi nie rozmawiali podczas sesji – to byście więcej wiedzieli. Pracując w komisji 
staramy się w sposób przystępny przedstawiać wszystkie, nawet najbardziej zawiłe, 
sprawy. Ponadto wszystkie uchwały i protokoły z posiedzeń są dostępne na stronie 
internetowej oraz w wersji papierowej - u pracownika ds. obsługi rady. 
W związku z brakiem pytań – przewodniczący poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XXXVI/245/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 

protokołu. 

Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 25-minutową przerwę w obradach. 
 
Do punktu 8-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej na rzecz najemców lokali mieszkalnych stanowiących własność 
Gminy Gnojno. 
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              Z projektem przedmiotowej uchwały zapoznał zebranych sekretarz gminy – 
pan Piotr Bębas. Kontynuując odczytał uzasadnienie do ww. projektu uchwały. 
              Następnie głos zabrała pani wójt i oznajmiła m.in., że w dniu 20 stycznia br. 
gmina stała się właścicielem dwóch działek położonych w miejscowości Gnojno. Na 
jednej z nich usytuowany jest  wielorodzinny budynek dwukondygnacyjny, w którym 
znajduje się 8 lokali mieszkalnych: 7 zamieszkałych i 1 niezamieszkały, który będzie 
zbyty w drodze bezprzetargowej. Z najemcami zawarto umowy najmu na czas 
nieokreślony, w związku z czym, zgodnie z obowiązującymi przepisami, przysługuje 
im pierwszeństwo w nabyciu lokali mieszkalnych w drodze bezprzetargowej. Wszyscy 
najemcy podczas spotkania, które  odbyło się w miesiącu lutym br., zadeklarowali 
chęć nabycia tychże lokali. Pani wójt kontynuując swoją wypowiedź poinformowała, 
że  rzeczoznawca dokonał wyceny lokali, po czym podała szacunkową wycenę 
poszczególnych lokali mieszkalnych wraz z ich metrażem (wykaz stanowi załącznik 
do protokołu). 
Łączna wartość lokali wraz z udziałem w gruncie wynosi 116.435 zł, z czego: kwota 
98.415 zł stanowi wartość lokali, natomiast 18.020 zł – udziały w gruncie. 
Ze względu na niski standard nieruchomości lokalowych przeznaczonych do 
sprzedaży, pani wójt zaproponowała udzielenie bonifikaty w wysokości 50%. 
Dyskusja: 
- Radna Maria Woźniak – sprzedając te mieszkania należy wziąć pod uwagę pewien 
aspekt czyli status społeczny osób, które ubiegają się o wykup lokali. Nie mam nic 
przeciwko sfinalizowaniu transakcji i uporządkowaniu pewnych spraw, ale uważam, 
że tym osobom należy pomóc, bo sami sobie nie poradzą. 
- Wójt gminy – ja natomiast uważam, że sobie poradzą przeznaczając chociażby 
pieniądze z czynszu, który do tej pory płacili do DPS a którego gmina nie zamierza 
pobierać, na remont dachu. 
- Radna Maria Woźniak – aby wszystko było transparentne należałoby przedstawić, ile 
wynosiły wpływy z czynszu a ile przeznaczono na remont budynku. Poza tym 
należałoby uwzględnić koszty notariusza.  
- Wójt gminy – dla zminimalizowania kosztów ze wszystkimi nabywcami zostanie 
zawarty jeden akt notarialny. 
- Radny Stanisław – czy zamiar przeznaczenia do sprzedaży lokali wynikał z woli 
mieszkańców? 
- Wójt gminy – mieszkańcy od trzech lat ubiegali się o wykup lokali. 
- radny Krzysztof Musiał – z uwagi na fakt, że budynek jest niedoinwestowany i od 
wielu lat nieremontowany oraz biorąc pod uwagę trudną sytuację mieszkańców – 
proponuję udzielić przy sprzedaży lokali bonifikaty w wysokości 80%. 
- Wójt gminy – bonifikata przysługuje od ceny lokalu, natomiast grunt musi być zbyty 
po cenach określonych przez rzeczoznawcę. 
          Kontynuując temat, głos zabrał przybyły na sesję pan starosta i w sposób 
szczegółowy wyjaśnił wszystkie kwestie dotyczące budynku wielorodzinnego nr 141 
w Gnojnie wraz z przyległą działką o pow. 0,85 ha. Pan starosta argumentował, że 
przeprowadzone transakcje, czyli sprzedaż mieszkań i działek budowlanych, będzie 
dla gminy, jako właściciela nieruchomości, bardziej korzystne niż dla starostwa. 
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Następnie doprecyzował, że starostwo zamierzało udzielić bonifikaty przy sprzedaży 
lokali w wysokości do 90%. 
          Po dyskusji odbyło się głosowanie jawne nad przyjęciem projektu uchwały. 
Wyniki głosowania: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. Uchwała 

Nr XXXVI/246/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 9-go. 
 
         Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokali 
mieszkalnych stanowiących własność Gminy Gnojno. 
Ponieważ zostały zgłoszone dwie propozycje – w pierwszej kolejności 
przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję radnego Krzysztofa Musiała, jako 
najdalej idącą. 
„Za” udzieleniem bonifikaty w wysokości 80% głosowało 12 radnych, nikt nie 
głosował „przeciw”, natomiast 1 radny „wstrzymał się” od głosu. 
Po głosowaniu pan starosta zwrócił się do radnych z prośbą o przeznaczenie części 
środków ze sprzedaży działek budowlanych na remont (w przyszłej kadencji) drogi 
biegnącej wzdłuż DPS. 
O godz. 13 salę obrad opuścił radny Jerzy Gierczak. Od tej pory w głosowaniu brało 

udział 12 radnych. 
        Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie odczytał sekretarz gminy – pan Piotr 
Bębas. 
Z uwagi na brak pytań i uwag do przedłożonego projektu – przewodniczący obrad 
poddał uchwałę pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 11, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 1. 

Uchwała Nr XXXVI/247/14 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 10-go. 
 
         Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu 
ustnego nieograniczonego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy 
Gnojno. 
         Z treścią uchwały, o której mowa wyżej, zapoznał zebranych sekretarz gminy. 
W związku z brakiem pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XXXVI/248/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 

protokołu. 

Po głosowaniu starosta buski - pan Stanisław Klimczak - przekazał kilka ważnych 
informacji dotyczących gminy. Poinformował m.in., że: 
- w ramach odbudowy dróg gminnych uszkodzonych podczas nawalnego deszczu 
rozstrzygnięto przetarg na remont drogi o długości 1.120 mb w Grabkach-Małych, 
- będą dodatkowe pieniądze na tzw. „schetynówki”, pochodzące z wpłat z Lasów 
Państwowych, 
- zostanie ogłoszony przetarg na zakup ciągnika i kosiarki bocznej; sprzęt będzie 
wykorzystywany do koszenia poboczy dróg powiatowych, 
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- rozstrzygnięto przetarg na montaż solarów, 
- ogłoszone zostały przetargi na remonty cząstkowe nawierzchni bitumicznych dróg 
powiatowych, 
- ogłoszono i rozstrzygnięto przetargi na wykonywanie prac przy drogach, których 
zakres obejmuje m.in. czyszczenie i kopanie rowów, 
- zmieniły się zasady przyznawania dopłat bezpośrednich (w tym roku nie obowiązuje 
zasada utrzymania gruntów w dobrej kulturze rolnej na dzień 30 czerwca 2003 r., co 
oznacza, że dopłatę można obecnie dostać na każde zgłoszone grunty) oraz że wnioski 
będą przyjmowane do 15 maja br. 
- w dniach od 30.03. - 07.04.2014 roku rozpoczyna wraz z pracownikami ARiMR w 
Busku-Zdroju wypełnianie (w poszczególnych sołectwach) wniosków o dopłaty 
bezpośrednie za 2014 rok. 
 
Do punktu 11-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz 
Gminy Gnojno nieruchomości gruntowej. 
            Projekt uchwały w przedmiotowej kwestii odczytał pan Piotr Bębas – sekretarz 
gminy. Kontynuując doprecyzował, że nieruchomość położona we wsi Jarząbki 
stanowi własność pani Renaty Kostur a podjęcie uchwały będzie stanowić podstawę 
do zawarcia przez wójta gminy umowy kupna-sprzedaży. 
Ze względu na brak pytań i uwag – projekt uchwały został przez przewodniczącego 
obrad poddany pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XXXVI/249/14 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 12-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gnojno na 
rok 2014”. 
            Wyjaśnień dotyczących wymienionego projektu uchwały udzielił sekretarz 
gminy. Oznajmił, że przy opracowywaniu Programu zostały zachowane wszelkie 
obowiązujące procedury, do których należy m.in. wydanie opinii przez powiatowego 
lekarza weterynarii. 
Z uwagi na brak uwag – rzeczony projekt uchwały został przez pana 
przewodniczącego poddany pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XXXVI/250/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Do punktu 13-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie poparcia rezolucji rybaków stawowych przeciwko 
planom wprowadzenia zakazu sprzedaży żywych ryb w naszym kraju. 
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           Wyjaśnień w przedmiotowej sprawie udzielił prawnik - pan Mariusz Grunt. 
Stwierdził m.in., że zakaz sprzedaży żywych ryb, pod pozorami dbałości o ich losy, 
uderza w oczekiwania ogromnej większości polskich konsumentów, którzy chcą 
kupować żywe ryby, szczególnie w okresie Świąt Bożego Narodzenia. 
          Projekt uchwały w ww. sprawie przedłożył pan Piotr Bębas – sekretarz gminy. 
W następnej kolejności odbyło się głosowanie jawne nad przyjęciem projektu 
uchwały. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XXXVI/251/14 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 
Do punktu 14-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w 
wyborach do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r. 
          Z treścią projektu uchwały oraz załącznikiem do uchwały zapoznał uczestników 
obrad sekretarz gminy – pan Piotr Bębas. Zakomunikował, że w Domu Pomocy 
Społecznej zamieszkuje obecnie 73 wyborców. Kontynuując oznajmił, że zgodnie z 
art. 12 § 4 i §11 ustawy Kodeks wyborczy odrębne obwody głosowania, m.in. w domu 
pomocy społecznej, tworzy się wówczas, gdy w dniu wyborów przebywać w nim 
będzie co najmniej 15 wyborców. Zatem zachodzą ustawowe przesłanki, aby taki 
obwód rada gminy utworzyła. 
W związku z brakiem uwag do przedłożonego projektu uchwały przewodniczący 
obrad zarządził głosowanie jawne nad jego przyjęciem. 
Wyniki głosowania: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. Uchwała 

Nr XXXVI/252/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 15-go. 
 
          Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Gnojno do 
Lokalnej Grupy Działania funkcjonującej obecnie pod nazwą STOWARZYSZENIE 
„G5”. 
          Wszystkie kwestie związane z podjęciem ww. uchwały wyjaśniła pani wójt. 
Stwierdziła m.in., że Stowarzyszenie „G5” działa obecnie na terenie pięciu gmin 
powiatu buskiego. Wolę przystąpienia do LGD  wyraziły kolejne trzy gminy, w tym 
gmina Gnojno, które w okresie programowania 2014-2020 będą wspólnie realizować 
Lokalną Strategię Rozwoju pod nazwą Stowarzyszenie „G8”. 
Radna Maria Woźniak zwróciła się z pytaniem, przez jaki jeszcze okres gmina będzie 
odprowadzać składki członkowskie do LGD „Białe Ługi” i LGR „Świętokrzyski 
Karp” a od kiedy zacznie płacić składki do Stowarzyszenia „G8”. 
Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że projekty realizowane na terenie gminy przez 
LGD „Białe  Ługi” i LGR „Świętokrzyski Karp” mają być rozliczone do 30 czerwca 
2015 roku. Natomiast składkę członkowską do LGD pn. Stowarzyszenie „G8” gmina 
będzie płacić od 01.07.2015 r. 
         W dalszej części obrad sekretarz gminy odczytał treść projektu uchwały. 
Po odczytaniu uchwały odbyło się głosowanie jawne nad jej przyjęciem. 



12 

 

Wyniki głosowania: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. Uchwała 

Nr XXXVI/253/14 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 16-go. 
 
         Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
          Do wniosków zgłoszonych na sesji Rady Gminy w dniu 31. stycznia 2014 roku 
odnieśli się: 
- sekretarz gminy zadeklarował, że na stronie podmiotowej Biuletynu Informacji 
Publicznej gminy Gnojno zostanie utworzona odrębna zakładka, w której będą 
publikowane sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
(wniosek zgłoszony przez radną Marię Woźniak); 
- pani wójt oznajmiła, że aktualnie trwa nabór kandydatów do klas pierwszych i klas 
„0”, natomiast w lipcu rozpocznie się rekrutacja 3 i 4-latków do dwóch punktów 
przedszkolnych, które muszą być utworzone na terenie gminy po zakończeniu 
realizacji projektu unijnego (wniosek zgłoszony przez radnego Stanisława Wcisło). 
 
Do punktu 17-go. 
 
           Zapytania i wolne wnioski. 
- Radny Jerzy Klamczyński zgłosił, że przed posesją pani Kulacha w Falkach został 
przekopany rów i nie ma drogi dojazdowej do pól. Potem zapytał, kiedy się odbędą 
wybory sołtysa. 
- Pani wójt odnosząc się do drugiej kwestii oznajmiła, że sołtys zostanie wybrany w 
m-cu kwietniu lub na początku maja. 
- Radny Dominik Wójcik zapytał, czy zakończona została budowa drogi 
wojewódzkiej, bo w miejscowości Skadla nie został zrobiony zjazd, o który wcześniej 
wnioskowano. 
- Pani wójt odpowiadając stwierdziła, że zjazd zostanie zrobiony przez wykonawcę 
drogi Skadla – Wola Zofiowska oraz, że pismo w sprawie usunięcia usterek zostało 
wysłane do Wojewódzkiego Zarządu Dróg. 
- Pan sołtys Marian Okraj zwrócił się z pytaniem do pani wójt, czy zostanie wykonane 
wnioskowane  przejście dla pieszych z ul. Leśnej do chodnika w Gnojnie. 
- Pani wójt odpowiedziała, że wystosowano pismo w tej sprawie. 
- Pani sołtys Maria Jabłońska prosiła o położenie dywanika asfaltowego na dwóch 
odcinkach dróg w miejscowości Wólka Bosowska (prowadzących do posesji pani 
Wtorek i pana Domagały). 
- Pani sołtys Helena Frankiewicz zapytała, czy istnieje możliwość pogłębienia rowu od 
Maciejowic do Brześcia. 
- Pani wójt poinformowała, że jest taka możliwość, ale aby się starać o 
dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego należy zaangażować w projekt jak 
największą liczbę mieszkańców. 
- Pani sołtys Beata Boś zasygnalizowała, że naprzeciwko posesji państwa Banachów w 
Maciejowicach powstała duża dziura na drodze powiatowej. 
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- Pani sołtys Agnieszka Rogala zapytała czy, mając na uwadze maszyny rolnicze, 
będzie wykonany przejazd obok mostu. 
-  Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, ze przejazd zostanie utwardzony kruszywem o 
grubszej frakcji. 
- Radny Krzysztof Musiał prosił o wyrównanie dołów w nawierzchni drogi 
prowadzącej na Piaski oraz o interwencję w firmie „Rafit”, aby samochody wożące 
słomę (jadące bez załadunku) nie zaśmiecały drogi. 
- Pani wójt odnosząc się do pierwszej kwestii oświadczyła, że doły zostaną 
wyrównane przy okazji realizacji tzw. „schetynówki”. 
- Radna Agata Segda zwróciła się z pytaniem do pani wójt, czy będzie punkt 
przedszkolny w Raczycach. 
- Pani wójt odpowiedziała, że taki punkt zostanie utworzony, ponieważ gmina jest do 
tego zobligowana  trwałością projektu. 
- Radna Maria Woźniak zapytała, jakie poczyniono uzgodnienia w sprawie wywozu 
śmieci z cmentarzy. 
- Pani wójt odpowiedziała, że w ubiegłym tygodniu zostały wystosowane pisma do 
księży proboszczów o przedłożenie w Urzędzie Gminy umów, które zawarli z firmą 
odbierającą odpady komunalne. 
- Następnie radna Maria Woźniak odczytała poniższy wniosek, który stanowi 
załącznik do protokołu: „sporządzić informację dot. wydatków na remont i 
wyposażenia budynku urzędu gminy za okres od 01.12.2013 r. do dnia sporządzenia 
informacji. 
Informacja powinna zawierać następujące dane: 
1. Wydatki na materiały. 
2. Wydatki na roboty: budowalne, elektryczne, hydrauliczne – podać kwoty oraz 
nazwę firmy/osoby wykonującej dane roboty. 
3. Należy pogrupować wydatki na materiały wg rodzajów oraz podać nazwy firm, od 
których dokonano zakupu. 
4. Informację sporządzić na następną sesję Rady Gminy. 
Podać również kwotę faktur do zapłacenia (niewymagalnych). 
- Pani wójt zapewniła, że szczegółowa informacja na powyższy temat zostanie 
przygotowana na następną sesję rady. 
- Kontynuując pani radna odczytała anonim, w którym zawarto sformułowania 
pomawiające organy władzy i niektórych kierowników jednostek organizacyjnych. 
- Radny Stanisław Wcisło zwrócił się z pytaniem do pana przewodniczącego, kiedy 
otrzyma pełną odpowiedź na pismo złożone w m-cu styczniu br. 
- Pan przewodniczący odpowiedział, że dostęp do dokumentów publicznych jest 
jawny i każdy może z tego prawa skorzystać. Pan radny – również. 
 
Do punktu 18-go. 
 
             Z uwagi na wyczerpanie wszystkich punktów porządku obrad – 
przewodniczący Rady Gminy – pan Piotr Terlecki dokonał zamknięcia XXXVI sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
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      Protokolant:                                                                        Przewodniczący obrad: 
Barbara Czarnecka                                                                          Piotr Terlecki 
 
 
 
         
  
 
 
 
 
 


